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Vážení čtenáři našeho zpravodaje,
již je tomu rok, co do našich životů zasáhl „Covid“ a obrátil náš život naruby. Samá na-

řízení, opatření a omezení – takový byl bezmála celý rok. Počáteční ohleduplnost a zodpo-
vědnost se po čase počala vytrácet a většina z nás je již z covidového dění okolo nás doslova
znechucena a otrávena. Budeme však muset ještě nějakou dobu „covidové šílenství“ vydr-
žet, nastavená omezení a nařízení akceptovat a pevně věřit v lepší zítřky. Přejme si všichni,
aby s nastávajícím jarem vymizely depresivní nálady a neduhy, které pandemická situace
přináší. Blížící se velikonoční svátky budou dozajista také „jiné“, než na jaké jsme byli
zvyklí. Přejeme vám, ať je prožijete hlavně ve zdraví a v kruhu svých nejbližších.

redakční rada zpravodaje

� Informace z obce (str. 2)

� Odpadové hospodářství
naší obce (str. 4)

� Informace pro seniory (str. 6)

� ZŠ a MŠ Jílovice (str. 8, 9)

� 85 let od výstavby kaple
v Kramolíně (str. 11, 12)
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Body projednávané jílovickým obecním
zastupitelstvem dne 25. 11. 2020

� Výměna nevyhovující eternitové krytiny na
bytových domech č.p. 74 a 26 v Jílovicích za
pozinkovaný barvený falcovaný plech. Bude
provedeno i nové zemnění hromosvodů ko-
lem bytových domů a nezbytná úprava povr-
chů.

� Zveřejnění návrhu rozpočtu na rok 2021 na
úřední desce obce od 27. 11. do 17. 12. 2020.

� Zveřejnění návrhu střednědobého výhledu
rozpočtu obce na období 2022 až 2023 na
úřední desce obce od 27. 11. do 17. 12. 2020.

� Schválen rozpočet na rok 2021 a střednědobý
výhled rozpočtu na období 2022 až 2023 pří-
spěvkové organizace ZŠ a MŠ Jílovice.

� Schválen jednorázový převod částky
1 000 000,- Kč z účtu vodné/stočné do vodo-
hospodářského fondu.

� Vyhláška o „odpadech“. V roce 2020 zvolilo
cca 84 % poplatníků čtrnáctidenní svoz a 16 %
poplatníků týdenní svoz. Náklady na svoz, tří-
dění a uložení komunálního odpadu se neustá-
le zvyšují. Při zachování současného systému
a výše poplatků by předpokládaný doplatek
obce přesáhl částku 350 000,- Kč. Přechod na
čtrnáctidenní systém svozu pro všechny po-
platníky již pravděpodobně nebude umožněn,
proto je třeba vzít v úvahu zvýšení poplatků.
Zastupitelstvo o vyhlášce rozhodne na svém
dalším zasedání.

� Schválen Dodatek č. 11 ke smlouvě č.
60664/03 na sběr, svoz a odstranění komunál-
ního odpadu a jeho složek platné od 1. 1.
2004, která je uzavřena s firmou Marius Pe-
dersen a.s.

� Dle dohody z ustavujícího zasedání Zastupi-
telstva obce Jílovice schválena výměna zá-
stupce obce Lipnice v Radě obce Jílovice, pa-
na Stanislava Hadače, za zástupce obce Kra-
molín, Mgr. Janu Školkovou. Mgr. Jana Škol-
ková se od 1. 12. 2020 stává členem Rady ob-
ce Jílovice. Zástupce obce Lipnice se bude na-
dále účastnit zasedání rady bez nároku na od-
měnu za funkci radního a bez hlasovacího
práva.

� Schváleno znovuzvolení kandidátky do funk-
ce přísedící pro Okresní soud v Českých Bu-
dějovicích na další volební období.

� Prodej pozemků:
A) Žádost o odkoupení pozemků p.č. 524/20 o
velikosti 33 m2 a st. č. 107/2 o velikosti 3 m2

v k.ú. Kojákovice. Zastupitelstvo obce navr-
huje směnu pozemků p.č. 524/20 o velikosti
33 m2 a st. č. 107/2 o velikosti 3 m2 v k.ú. Ko-
jákovice za pozemek ve vlastnictví žadatele
p.č. 1828/2 o velikosti 27 m2 v k.ú. Kojákovi-
ce.
B) Žádost o koupi pozemků p.č. 111/27 o veli-
kosti 2275 m2 a p.č. 111/52 o velikosti 1892 m2

v k.ú. Kramolín u Kojákovic. Žadatelka by
pozemky chtěla vyčistit a využívat k chovu
domácího zvířectva – slepic a ovcí. Zastupi-
telstvo obce neschvaluje zveřejnění k prodeji
a navrhuje pronájem pozemků p.č. 111/27 o
velikosti 2275 m2 a p.č. 111/52 o velikosti

1892 m2 v k.ú. Kramolín u Kojákovic na pět
let.
C) Žádost o odkoupení pozemků p.č. 977/2 o
velikosti 994 m2, p.č. 977/26 o velikosti 882
m2 a p.č. 977/27 o velikosti 103 m2 v k.ú. Kra-
molín u Kojákovic. Zastupitelstvo obce ne-
schvaluje zveřejnění pozemků p.č. 977/2 o
velikosti 994 m2, p.č. 977/26 o velikosti 882
m2 a p.č. 977/27 o velikosti 103 m2 v k. ú. Kra-
molín u Kojákovic k prodeji.
D) Žádost o koupi pozemku p.č. 193/17 o ve-
likosti 729 m2 v k.ú. Jílovice u Trhových Svi-
nů. Zastupitelstvo obce neschvaluje zveřejně-
ní pozemku p.č. 193/17 o velikosti 729 m2

v k.ú. Jílovice u Trhových Svinů k prodeji.
E) Žádost o koupi pozemku p.č. 1916/4 o veli-
kosti 137 m2 v k.ú. Lipnice u Kojákovic. Za-
stupitelstvo obce schvaluje zveřejnění poze-
mku p.č. 1916/4 o velikosti 137 m2 v k.ú. Lip-
nice u Kojákovic k prodeji.
F) Schválen prodej pozemku p.č. 1818/17
v k.ú. Kojákovice o výměře 92 m2 dle GP
č. 311-220/2020 za cenu 254,- Kč/m2. Zastu-
pitelstvo obce dále schvaluje, aby k podpisu
smlouvy došlo zároveň s odkupem části po-
zemku 64/2 v k.ú. Kojákovice tak, aby cesta
na pozemku č. 1756/11 v k.ú. Kojákovice spl-
ňovala šířku dle požadavků HZS Jčk. Plot na
pozemku 64/2 v k.ú. Kojákovice bude přesu-
nut na náklady Obce Jílovice.
G) Schválen prodej pozemku p.č. 530/8 v k.ú.
Kramolín u Kojákovic o výměře 36 m2 dle GP
č. 190-80/2020 za cenu 325,- Kč/m2 jediným
zájemcům.

� Zastupitelstvo obce schvaluje připojení k výz-
vě Zastupitelstva JčK adresované premiérovi
Andreji Babišovi a vládě České republiky,
aby pokračovali na přípravě dálnice D3 z Pra-
hy na hranici Jihočeského kraje v trase a ter-
mínech, které již dříve schválili, tj. v rozsahu
staveb dálnice D3 Praha (D0) – Jílové - Hos-
těradice - Václavice - Voračice - Nová Hospo-
da (D3) a v termínu uvedení do provozu v roce
2028.

� Technická četa obce vyslovila nutnost likvi-
dace služebního vozu Felicie, který slouží
k dopravě při práci po jednotlivých obcích a je
ve špatném technickém stavu. Zastupitelstvo
obce zjistí, jaký typ vozidla technická četa
potřebuje a rozhodne o nákupu na příštím za-
sedání zastupitelstva.

� Vývoj jednání o koupi nemovitosti č.p. 67 a
přilehlých pozemků v k.ú. Jílovice u T.S. Ma-
jitelka pověřila dalším jednáním ohledně ne-
movitosti svou dceru. Zastupitelstvo obce
schvaluje vypracování znaleckého posudku,
který bude podkladem pro další jednání o
ceně.

� Vývoj jednání o směně pozemků s Lesy ČR.
V současné době máme podepsanou dohodu o
vypořádání nákladů, ve které se řeší, že bu-
doucí vzniklé náklady Lesů ČR spojené s pří-
pravou směnné smlouvy č. S 589/2019 uhradí
obě smluvní strany společně a nerozdílně. Po-
lovinu těchto nákladů se zavazuje Obec Jílo-
vice Lesům ČR uhradit i v případě, že se roz-

hodne předmětnou směnnou smlouvu neuzav-
řít.

� Informace z obce:
- výpověď E.ON - v roce 2024 bude probíhat
demontáž podpěrných bodů v obci Vlachno-
vice
- předpokládané daňové výnosy obce pro rok
2021 dle SMS ČR
- umístění mapy Vydavatelství MCU na návsi
v Jílovicích
- solární svítidla - nabídka
- stav jednání s majiteli pozemků pod silnicí
v Nepomuku.

Body projednávané jílovickým obecním
zastupitelstvem dne 17. 12. 2020
� Schválen rozpočet Obce Jílovice na rok 2021,

kdy závazným ukazatelem je odvětvové třídě-
ní – paragrafy.

� Schválen střednědobý výhled rozpočtu obce
na období 2022 až 2023.

Vážení občané Jílovicka,

ve svém loňském příspěvku zpravodaje
1/2020 jsem se krátce věnovala počátku boje
s epidemií. Kam jsme se za rok posunuli?
V pomyslném žebříčku úspěšnosti boje s koro-
navirem jsme se z předních příček propadli
mezi outsidery, alespoň podle oficiálních in-
formací, které prezentují okolní země a naše
vláda. Ze všech stran se na nás valí často pro-
tichůdné informace o „skutečném stavu“ naší
země. Opatření se stále zpřísňují. Zatímco
v první vlně pomáhaly v boji i podomácku šité
roušky, nyní nestačí ani ty chirurgické a pot-
řebujeme respirátory. Společnost je rozpolce-
ná, důvěra v čelní představitele republiky je
pryč. Světlo na konci tunelu v podobě očková-
ní je také diskutabilní. V této situaci člověk
snadno podlehne špatné náladě, melancholii i
depresím. Velmi líto je mi dětí. Normální škol-
ní docházka je v nedohlednu, přišly o možnost
fyzického kontaktu s učiteli i spolužáky, který
podle mého názoru nic nenahradí. Nemohou
chodit na kroužky, kde dále rozvíjejí své
schopnosti a osobnost. Jsem opravdu ráda, že
jsme se rozhodli žít na vesnici, protože zde
mají naše děti mnohem větší možnosti rozptý-
lení, než pouze internet a sociální sítě. Dost
ale bylo pesimizmu. Humor nám stále nechy-
bí, což dokazuje množství vtipů, které pohoto-
vě reagují na vývoj situace. Doufejme, že sou-
časná opatření pomohou zachránit alespoň
letní sezónu a dojde k rozvolnění. Rádi by-
chom pak opět uspořádali ve dvou termínech
příměstský tábor tentokráte na téma „Máme
rádi zvířata“ a vynahradili dětem neuskuteč-
něný karneval nějakou pěknou letní akcí.

Závěrem mi dovolte, abych vám popřála
pevné zdraví a krásné jarní dny plné slunce a
dobré nálady.

Ing. Lucie Beránková, starostka

Dokončení na str. 3
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� Zápis z dílčího přezkoumání hospodaření za
rok 2020. Toto proběhlo 9.12.2020 a
14.12.2020. Přezkoumání hospodaření bylo
uskutečněno výběrovým způsobem na dálku.
Požadované dokumenty byly zasílány e-mai-
lem. Při přezkoumání hospodaření územního
celku nebyly zjištěny žádné chyby a nedostat-
ky.

� Schválena kalkulace vodného a stočného na
rok 2021 ve stejné výši jako v roce 2020.

� Schválen dar z rozpočtu obce pro Hospicovou
péči sv. Kleofáše na rok 2021 ve výši 6.000
Kč.

� Schválen příspěvek na ozdravný pobyt žáků
ZŠ Jílovice ve výši 60.000 Kč v případě, že
bude možné ho uskutečnit.

� Vyhláška č. 1/2020 o poplatku za komunální
odpad byla vypracována na základě zákona
č. 185/2001 Sb., o odpadech a o změně někte-
rých dalších zákonů, ve znění pozdějších
předpisů. Předpokládané náklady na svoz, tří-
dění a uložení komunálního odpadu pro rok
2021 činí 1.115.000 Kč. Předpokládaný počet
poplatníků činí 1236. Náklady na jednoho po-
platníka tedy dle předpokladu činí 902,10
Kč/rok. Schváleny dvě varianty svozu:
a) v případě, že to ještě bude umožněno svo-
zovou společností, přechod na čtrnáctidenní
svoz pro všechny občany se sazbou poplatku
600 Kč/poplatník/rok (informovat občany le-
tákem o změně frekvence svozu)
b) ponechat dvě sazby poplatku – 900 Kč při
týdenním svozu komunálního odpadu/poplat-
ník/rok a 650 Kč při čtrnáctidenním svozu ko-
munálního odpadu/poplatník/rok

� Schváleny dohody o provedení práce za do-
voz popelnic na svozová místa pro obyvatele
samot. Jedná se o fyzické osoby s pobytem
v obci (samoty) vztahující se na č. p.: Nepo-
muk 2, 21, Šalmanovice 30 v k.ú. Šalmanovi-
ce, Jílovice 85, 154, 163 v k.ú. Jílovice u T.
Svinů a Lipnice 44 v k.ú. Lipnice u Kojáko-
vic. Dohoda bude sjednána ve výši 300 Kč/fy-
zickou osobu s pobytem v obci. Občané
Vlachnovic budou při týdenním svozu platit
sazbu poplatku 650 Kč/poplatník/rok.

� Schváleno provedení inventury majetku obce
dle plánu inventur na rok 2020 a dále pověření
členů inventarizačních komisí provedením in-
ventury.

� Prodej pozemků:
A) Schválen prodej pozemků p.č. 96 o veli-
kosti 38 m2 a p.č. 1703/43 o velikosti 58 m2

v k.ú. Jílovice u Trhových Svinů za cenu 455
Kč/m2 a dále pozemku p.č. 1243/11 o velikos-
ti 105 m2 v k.ú. Vlachnovice za cenu 148
Kč/m2, přičemž bude připočtena cena dřevní
hmoty, která se na pozemku nachází a byla
stanovena na 6.840 Kč, jedinému zájemci.
B) Revokace usnesení ZO č. 271/2020 o pro-
deji pozemků. Po uzavření smlouvy a podání
na katastrální úřad bylo zjištěno, že byla již od
žádosti o koupi chybně uvedena výměra po-
zemku p.č. 111/60 v k.ú. Kramolín u Kojáko-
vic, která má být správně 50 m2 namísto 60
m2. Při konzultaci s JUDr. Davidem Škvaři-
lem LL.M., který se touto problematikou za-
bývá, bylo doporučeno revokovat usnesení o
prodeji a uzavřít opravenou smlouvu. Zastu-
pitelstvo revokuje usnesení č. 271/2020 a

schvaluje prodej pozemků p.č. 530/5 o výmě-
ře 499 m2 dle GP 190-80/2020, p.č. 111/60 o
výměře 50 m2 a p.č. 527/164 o výměře 43 m2

v k.ú. Kramolín u Kojákovic za cenu 22
Kč/m2 jediným zájemcům.
C) Schváleno zveřejnění části pozemku p.č.
527/53 v k.ú. Kramolín u Kojákovic k prodeji
poté, co bude žadateli dodán GP oddělující
zaplocenou část pozemku.

� Směna pozemků s Lesy ČR. V současné době
jsme ve fázi, kdy Obec Jílovice zveřejnila zá-
měr směny pozemků. Znalecký posudek na
směňované pozemky bude vypracován podle
oceňovací vyhlášky platné od 1.1.2021.

� Návrh na vykoupení soukromých pozemků
v rámci cesty ÚK 18 (dle pasportu) v Jiterní
Vsi. Zastupitelstvo obce vyčká na provedení
komplexní pozemkové úpravy STÁTNÍM
POZEMKOVÝM ÚŘADEM. Obec Jílovice
zajistí podání žádostí o provedení pozemko-
vých úprav dle zákona č. 139/2002 Sb. po na-
shromáždění potřebného počtu žádostí.

� Někteří obyvatelé ulice na p.č. 1778/1 v k.ú.
Jílovice u Trhových Svinů žádají o doplnění
zpomalovacích polštářů dle projektu firmy
PasProRea s.r.o. ze září 2018, detail 3 a 4. Ce-
nová nabídka na dodávku a instalaci dle detai-
lu 3 a 4 od firmy PasProRea s.r.o., Holkov 32,
382 32 Velešín, činí 83.052 Kč s DPH. Obec
Jílovice zajistí vyjádření k instalaci zpomalo-
vacích polštářů od všech obyvatel ulice na p.č.
1778/1 v k.ú. Jílovice u Trhových Svinů. Dal-
ší postup bude projednán na příštím zasedání
zastupitelstva.

� Zastupitelstvo obce rozhodlo zrušit smlouvu
s D.A.S. PRÁVNÍ OCHRANOU, neboť po
dobu trvání smlouvy nebyly služby z ní vy-
plývající využity. V případě potřeby bude os-
loven právník zabývající se příslušnou oblastí
práva.

� Schváleno vypracování projektu na doplnění
veřejného osvětlení v Šalmanovicích, aby-
chom ho měli připravený, až se budou poklá-
dat rozvody elektřiny do země a mohli jsme
požádat o přiložení kabelových rozvodů VO.

� Jako náhrada za vozidlo Felicie schválen ná-
kup vozidla pro 8–9 osob v ceně do 200.000
Kč bez DPH.

� Akce pořádané Obcí Jílovice v roce 2021 -
Festival dechových hudeb, Dětský karneval,
spolupodílení se na pořádání Bálu spolků, za-
jištění hudby na pouťovou zábavu na Kuželně,
příměstský tábor.

� Dotace Obci Jílovice realizované v roce 2020
- pořízení přenosné motorové stříkačky pro
JSDH Kojákovice, POV – Traktor pro údržbu
veřejných prostranství, Dotace Jčk – Udržení
tradice v Jílovicích, Úroky z úvěru a Rekon-
strukce kanalizace (Kuželna), MMR – Oprava
komunikace Na Vršku a Obnova ZŠ a MŠ Jí-
lovice (světla, akustika), MF – Změna stavby
ZŠ a MŠ Jílovice, Neinvestiční dotace na vy-
bavení pro hasiče Jílovice a JSDH Kojákovi-
ce.

� Dotace Obce Jílovice pro rok 2021 - žádost o
dotaci na opravu Hasičské schráně v Jiterní
Vsi (POV), žádost o dotaci na výměnu oken
obecní budovy v Lipnici č.p. 19 (PRV „Obno-
va vesnice“), žádost o dotaci na Festival de-
chových hudeb v Jílovicích, žádost o neinves-

tiční dotaci na vybavení pro hasiče, žádost o
dotaci na akci „Jílovice – vodovod Lipnice,
Kramolín, Jílovice nádraží – RVS“ z progra-
mu MZe 129 300 „Podpora výstavby a tech-
nického zhodnocení infrastruktury vodovodů
a kanalizací II“.

� Investice a neinvestice obce na rok 2021 -
oprava cest asfaltovým recyklátem, úprava
teplovodních rozvodů v kotelně ZŠ a MŠ Jílo-
vice, oprava obecní váhy v Kojákovicích,
oprava kapličky v Šalmanovicích, oprava
schodů v Šalmanovicích u obchodu, regenera-
ce vrtu v Šalmanovicích, zpevnění prostoru
kompostárny, oprava nebo překopání hráze
rybníku Kypa dle finanční náročnosti (hráz je
částečně poškozená a hrozí zde nebezpečí
úrazu).

� Informace z obce:
- zpráva o hydrogeologickém průzkumu vrt
HV-2
- informace o špatném stavu hráze rybníku
Kypa
- poděkování za podporu Linky bezpečí, z.s.
- rezignaci na post člena zastupitelstva obce
podá pan František Fráně, na uvolněný post
nastoupí náhradník z příslušné kandidátní lis-
tiny pan Milan Řežáb

Úplný zápis z jednání zastupitelstva je umístěn
na webových stránkách obce
www.obecjilovice.cz v sekci – úřední deska, ar-
chiv.

Nyní se pojďme podívat, co nás čeká v ob-
lasti dotací. Prioritou je akce vodovod, je-
jíž realizace by měla v dohledné době za-
počít. V současnosti probíhá příjem žádos-
tí o přípojky. K vodovodu bude možné se
připojit i kdykoli po jeho výstavbě. Dále
uskutečníme připojení vrtu HV-2 do stá-
vající sítě vrtu. V rámci POV Jihočeského
kraje bychom chtěli opravit Hasičskou
schráň v Jiterní Vsi. Díky programu PRV
„Obnova vesnice“ provedeme v případě
schválení žádosti výměnu oken obecní bu-
dovy v Lipnici č.p. 19, která je využívána
pro spolkovou činnost a pravděpodobně
připojíme ještě další aktivity ve prospěch
našich menších obcí. Opět využijeme ne-
investiční dotaci Jihočeského kraje na vy-
bavení pro hasiče. Požádali jsme i o dotaci
na Festival dechových hudeb v Jílovicích,
ale zda ho budeme moci uspořádat, je za-
tím ve hvězdách. Jestliže se situace uklid-
ní, tak se můžete těšit na kapely, jež nás
měly navštívit v loňském roce. Jsou to na-
še stálice Kramolínka, dále Šumavská
osmička, Jižani, Podhoranka a Petříkov-
ská muzika.

Ing. Lucie Beránková
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Loni touto dobou jsem se také vyjadřovala k od-
padovému hospodářství naší obce a učiním tak i
letos. Od 1. 1. 2021 platí nový zákon o odpadech
č. 541/2020 Sb., který přináší řadu novinek a bu-
de dolaďován takříkajíc za pochodu, neboť někte-
ré prováděcí vyhlášky ještě ani nejsou hotové.
Jednou z novinek je maximální sazba poplatku
1.200 Kč/poplatník. V tomto zákonném limitu
může obec stanovit výši sazby podle svého uvá-
žení a nemusí ji v obecně závazné vyhlášce nijak
zdůvodňovat. Obecně je nálada tvůrců nového
zákona nastavena ve smyslu – produkuješ odpad,
tak zaplať. Odkazují se na okolní evropské země,
kde je poplatek mnohem vyšší a tvoří význam-
nou část měsíčního rozpočtu domácnosti. Prav-
dou je, že naše poplatky se zdají jednorázově ta-
ké vysoké, ale pokud si částku rozpočítáme do
dvanácti měsíců a uvědomíme si množství odpa-
dů, které za rok vyprodukujeme, tak již tato část-
ka tolik zásadní není. Pro informaci uvedu také
sazby poplatku za ukládání různých druhů odpa-
dů na skládky v roce 2021:

� využitelné a recyklovatelné odpady
800 Kč/tuna,

� zbytkové odpady 500 Kč/tuna,
� nebezpečné odpady 2.000 Kč/tuna,
� sanační odpady 1.000 Kč/tuna,
� komunální odpady

(sleva podle § 157 odst. 1) 500 Kč/tuna,
� vybrané technologické odpady 45 Kč/tuna.

Co se týče slevy podle § 157 odst. 1, tak tuto
může obec uplatňovat do výše 200 kg na jednoho
obyvatele a rok. Poté dojde ke zvýšení sazby po-

platku z 500 Kč/tuna na 800 Kč/tuna. V naší obci
máme k 1. 1. 2021 celkový počet obyvatel 1.016.
To znamená, že slevu budeme moci uplatňovat
do množství 203,2 tun komunálního odpadu.
V loňském roce naše obec uložila na skládku už
jen směsného komunálního odpadu 308,66 tun.
Toto množství je tedy zhruba o třetinu větší, než
bychom potřebovali. Chtěla bych proto požádat
všechny občany našich obcí, aby se snažili v co
největší míře třídit. Pokud máte pocit, že sběr-
ných nádob na tříděný odpad je málo, kontaktujte
obecní úřad a my se pokusíme situaci vyřešit. Ur-
čitě budeme zvažovat i přechod na třídění od do-
mu, což by představovalo pro občany větší kom-
fort a motivaci ke třídění. Zároveň je důležité ne-
vhazovat do sběrných nádob biologicky rozloži-
telné zbytky rostlinného původu, které patří ide-
álně na kompost. V této souvislosti bych chtěla
zmínit informaci pro občany, kteří měli zájem o
kompostéry, že žádost o dotaci v rámci SMOJK
byla úspěšná. S ohledem na lhůty výběrových ří-
zení a velikost projektu však budou dodávány
nejdříve na podzim. To nejpodstatnější ale je,
předcházet samotnému vzniku odpadu například
tím, že si nekoupím vodu v PET lahvi, nebo ji
alespoň naplním opakovaně, na nákup použiji
svoji tašku, do práce si vezmu svůj ručník a nebu-
du používat jednorázové papírové utěrky, na kul-
turní akci nebudu pít z jednorázových plastových
kelímků, ale přinesu si svůj nebo použiji vratný.
Toho, co můžeme udělat pro naši planetu, je celá
řada, stačí jen chtít.

Ing. Lucie Beránková

!!! POZOR NEPŘEHLÉDNĚTE !!!

Sběr nebezpečných a velkoobjemových odpadů
Proč sbíráme tyto odpady?

Možná někdy vyhodíte do popelnice zářivky, autobaterie, monočlánky,
zbytky barev či použitý olej a přitom si říkáte: „Vždyť toto malé množství
nemůže nikomu a ničemu ublížit.“ Ve skutečnosti může!

Společně denně vyhazujeme tuny odpadu, který obsahuje látky škodlivé
lidskému zdraví i přírodě a to i ve velmi malém množství – těžké kovy
(např. olovo, rtuť, kadmium), oleje, kyseliny, rozpouštědla a různé další je-
dovaté látky.

Pokud se tyto látky dostanou společně s ostatním komunálním odpa-
dem na skládku, v dlouhodobém horizontu ohrožují půdu, podzemní i
povrchové vody a v poslední fázi se objeví v našem potravinovém řetězci.

Jaké druhy odpadů se sbírají?
Mezi nebezpečné odpady patří např.:
� ledničky, mrazničky, elektrotechnický odpad – televizory,

počítačové monitory

� zářivky, úsporné žárovky, teploměry

� olověné akumulátory z osobních vozidel

� suché články (monočlánky)

� barvy, laky, mořidla, tmely, lepidla a obaly s jejich zbytky, ztvrdlé
štětce, znečištěné piliny

� obaly od rozpouštědel, kyselin, hydroxidů, pesticidů, detergentů, od-
mašťovacích přípravků a jejich zbytky

� vyjeté motorové oleje, fritovací oleje a tuky, mastné hadry

Mezi velkoobjemové odpady patří např.:
� matrace, koberce, linolea, pneumatiky
� WC mísy, umyvadla
� kočárky, křesla, gauče, starý nábytek
� staré oděvy, boty apod.
� !!! Svoz se nevztahuje na odpady obsahující azbest (eternit). Ten-

to odpad nebude odvezen, bude ponechán na místě !!!

Jak probíhá sběr?
Nákladní automobil MERCEDES a BOBR PRESS v modrobílém

provedení s velkým nápisem Marius Pedersen a firemním logem bude
ve stanovených časech na zastávkách, kde od Vás pracovníci firmy Ma-
rius Pedersen a.s. převezmou uvedené odpady.

Neodkládejte odpady na zastávky před nebo po odjezdu vozidla
z důvodu jejich nebezpečnosti pro děti či zvířata.

Upozornění!
Tento sběr je zdarma a je určen pouze pro občany (fyzické osoby)

obce Jílovice, nikoliv pro podnikatele. Při odevzdání odpadu se předkládá
občanský průkaz. Případné dotazy zodpoví Obecní úřad v Jílovicích.

Seznam zastávek - sobota 27.3.2021
11.00 –  14.00 hod – JÍLOVICE – na návsi

Marius Pedersen a.s.
Provozovna České Budějovice, Žižkova 1, 370 01  České Budějovice,

tel./fax: 493 647 560

V měsících leden až březen svá životní jubilea
oslavili a oslaví:

� Miroslav Bartizal z Jílovic

� Miroslav Kadlec ze Šalmanovic

� Mgr. Vladimír Vácha z Jílovic

� Josef Měchura z Jílovic

� Jiřina Roubínová z Jílovic

� MUDr. Věnceslav Černý z Jílovic

� Libuše Zemanová z Kojákovic

� Hana Králová z Jílovic

� František Strnad z Kojákovic

� Růžena Netrefová ze Šalmanovic

� Naděžda Říhová z Jílovic

� Stanislav Koranda ze Šalmanovic

� Růžena Mlnaříková z Kojákovic

Duben 2021

� Růžena Štěchová z Kojákovic

� Zdeňka Čutková ze Šalmanovic

� Adolf Řežáb z Kojákovic

� Marie Maděrová z Kojákovic

Květen 2021

� Jaroslav Tomášek z Jílovic

� František Král z Jílovic

� Jan Vicány z Nepomuku

� Oldřich Lacina z Lipnice

Červen 2021

� Anna Matějková ze Šalmanovic

� Pavel Hadač z Lipnice

� Mgr. Jana Hovorková z Vlachnovic



březen 2021 JÍLOVICKO 5

Vlhčené ubrousky, oleje
a jiné mastnoty nepatří do WC!

Vážení obyvatelé Jílovic. V poslední do-
bě se nám ve větší míře objevují na čistič-
ce odpadních vod a v kanalizaci vlhčené
ubrousky, které způsobují ucpávání kana-
lizační sítě v Jílovicích. Z tohoto důvodu
žádáme především maminky, které ve
větší míře tyto vlhčené ubrousky používa-
jí, aby je následně nesplachovaly do WC.
Ubrousky se nerozkládají a ucpávají ka-
nalizační řád v obci. Obec poté nechává
kanalizaci čistit speciálními vozy, které
jsou však velmi drahé a jedno čištění se
může pohybovat až v řádech desetitisíců
korun.

Pokud bude muset Obec Jílovice využívat
častěji služeb těchto speciálních vozů,
může nastat situace, kdy budeme nuceni
zdražit stočné v naší obci, aby zmíněné
služby byly pokryty.

Dále jsou velmi problematické oleje a
sádlo z vaření. Dovolujeme si apelovat na
kuchařky a kuchaře, aby tyto mastnoty
nevlévali do odpadu. V odpadech při po-
klesu teploty dochází k tuhnutí tuků a vy-
tváří se nepřekonatelné bariéry ucpávající
kanalizaci.

Z těchto důvodů žádáme všechny oby-
vatele, aby nerozložitelné odpady nevha-
zovali do WC a vždy zkontrolovali na pří-
slušném obalu, jakým způsobem je nutné
s těmito výrobky zacházet.

místostarosta Ing. Jiří Witzany

Vážení čtenáři,

jaro už klepe na dveře a s nastávajícím
jarním počasím se příroda zazelená a
začne období sečení travnatých ploch.

Máme na vás prosbu ohledně
údržby místního hřbitova.
Neodkládejte, prosím, žádné předměty,
zejména lahve a další skleněné nádoby,
mimo hrobové místo! Při sekání křovi-
nořezem se z nich stávají nebezpečné lé-
tající předměty, které ohrožují pracovní-
ky zajišťující pořádek a hezký vzhled
místa, kde odpočívají naši blízcí.

Děkujeme.
Jana Havelková

Vážení rodiče,
jako každý rok připravujeme pro děti o letních prázdninách dva běhy

příměstského tábora v Jílovicích. Vzhledem k aktuální situaci však nejsme
schopni s jistotou říci, zda se tábor uskuteční.

Díky tomu spustíme v následujících týdnech na webu Obce Jílovice nezá-
vazné přihlašování vašich dětiček. Přihlášku najdete v sekci „Příměstský
tábor." Termíny jsou plánované na 26. - 30.7.2021 a 16. - 20.8.2021. Doufá-
me, že se tábor uskuteční, a že si zase užijeme plno legrace a dobrodružství
s vašimi dětmi.

Mgr. Jana Školková
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Zdravotní středisko oznamuje
Vzhledem k pokračujícím protipandemickým opatřením
nelze zatím otevřít lékařskou stanici Jílovice a veškerý
provoz zůstává stažen do ordinace v Borovanech. Ordi-
nujeme denně, v čase od 7.00 do 12.00, mimo nutné pří-
pady prosím tento čas dodržujte. V Borovanech je osobní
kontakt s pacienty omezen na telefonické objednávky a
vydání časovek pro objednané. Tímto způsobem pokra-
čují i nutné prohlídky pro podniky, organizace, prohlídky
na řidičské průkazy, zbrojní pasy a zachováno je i vydá-
vání zdravotních (potravinářských) průkazů. Protože vět-
šina kontaktů probíhá po telefonu, žádáme pacienty o to-
leranci a trpělivost. Telefonní čísla uvádíme zde:
387 980 274, 728 011 480, 724 715 264.

Stran očkování proti COVID-19 oznamujeme, že
hlavní aktivita patří očkovacím centrům, která jsou plně
zabezpečena jak organizačně, tak materiálně. K registraci
využívejte centrální rezervační systém. Vzhledem k to-
mu, že prozatím nevíme, zda nějaké vakciny pro naše ob-
vodní středisko budou, zájemce neregistrujeme. Případ-
nou změnu bychom samozřejmě oznámili. Připomínáme,
že pro nás je očkovací centrum Óčko u zadní brány
českobudějovického výstaviště vedle OD TESCO.

Tímto žádáme naše pacienty, aby byli ohleduplní a
důsledně dodržovali celostátní i regionální opatření a na-
řízení. Projevovat „odvahu" jejich nedodržováním není
na místě.

MUDr. Věnceslav Černý
sestra Martina Korandová
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Máte ve své rodině nemocného člena? Potřebujete pomoci s péčí? Sv. Kleofáš je tu právě pro vás!
Kromě domácí hospicové péče nabízíme také služby pečovatelek, které pomohou s běžnou péčí o kli-
enta v domácím prostředí a pečujícím nabídnou možnost odpočinku. Hospicová péče sv. Kleofáše má
od roku 2019 svoji pobočku také v Jindřichově Hradci. Na Třeboňsku funguje již od konce roku 2013
a za dobu svého působení poskytla péči již více než dvěma stům rodinám terminálně nemocných pa-
cientů. „Hospicová péče sv. Kleofáše se stará nejen o samotné pacienty, ale o celé jejich rodiny,“ vy-
světluje ředitelka hospice Irena Kalná. V areálu polikliniky vedle Lékárny Dr. Max v Jindřichově
Hradci jsme otevřeli půjčovnu kompenzačních pomůcek, kde nás v případě zájmu můžete kontakto-
vat na tel: 739 341 026.

Pro všechny zájemce o informace, radu či pomoc jsou pracovnice hospice k dispozici v kontaktním
místě v ulici Svatopluka Čecha 20 v Třeboni, nebo na adrese Husova 156, Jindřichův Hradec (za hlav-
ní poštou, vchod vlevo od hlavního vchodu do Obchodní akademie). Případně zavolejte na tel:
732 420 471, 739 341 087.

Děkujeme za důvěru našich klientů a je nám ctí, že nám v prostředí Vašich domovů umožňujete
pečovat spolu s Vámi o Vaše nejbližší.

Více na www.kleofas.cz Petra Pfeiferová, Hospicová péče sv. Kleofáše

Co tento rok plánujeme?
Rok 2020 byl specifický a to co znamenal,

opravdu zjistíme, obáváme se, až za několik let.
Po celý rok, i v době nouzového stavu, funguje-
me bez větších omezení – jsme jednou ze služeb,
které navzdory koroně musí zůstat dostupné.
Zvládáme to, hlavně díky stabilnímu a zodpo-
vědnému týmu spolupracovnic. Jim patří největší
dík.

Naše služba si nadále vede dobře. Díky více
zdrojovému financování jsou provozní náklady
zajištěny a... jistě, vždy budeme chtít víc (na vyš-
ší mzdy, lepší vybavení, vybavenější auta...), to
už je tak nějak v lidské povaze.

Radujeme se ale i z maličkostí a těšíme se na
další spolupráce. Nově je to s poradnou pro peču-
jící Diakonie „Pečuj doma“ i Centrem pro pečují-
cí v Třeboni, které funguje od loňského roku.

Málokdo tuší, jaký bude letošní rok v souvis-
losti s koronavirem, snažíme se počítat s optimis-
tickou variantou a máme plány. Naše pečovatel-
ky si prohloubí dovednosti o koncept Bazální sti-
mulace, která pomáhá u ležících klientů k tomu,
aby se zejména po tělesné stránce cítili dobře. Jak
tato technika, tak např. šetrná manipulace s ne-
mohoucím (zejména, abychom jako pečující ne-
ublížili vlastním zádům) budou k dispozici rodi-

Dokončení na str. 8
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nám, kam dojíždíme anebo těm, které pečují sami a chtějí jen zaškolit. Stačí
se ozvat buď telefonicky na číslo 777 62 09 52 anebo e-mail: info@archa-
borovany.cz

Nestyďte se říct si o pomoc. Pečující nemusí být sám a požádání o pod-
poru není známkou selhání. Ba právě naopak!

Obecně seniorům v současné kovidové době můžeme pomoci i s regis-
trací do Centrálního rezervačního systému. Zajistit můžeme také odvoz a
doprovod do očkovacího centra. Nepohybliví senioři, kteří se do centra sa-
mi nedostanou, budou očkovaní později svým obvodním lékařem – ve chví-
li, kdy i k lékařům budou distribuovány vakcíny. Do rezervačního systému
se tedy hlásit nemusí.

Máte-li další otázky ohledně očkování, můžete zkontaktovat
bezplatnou očkovací linku Jihočeského Kraje 800 100 450.

Zároveň vás chceme ujistit: nebojte se kontaktu s pečovatelkami. Pravi-
delně každý pátý den jsou testovány antigenními testy, používají ochranné

pomůcky a mají-li projevy respiračního onemocnění, zůstávají mimo služ-
bu. Nebojme se sebe navzájem, chraňme se a buďme spolu.

M. Strapková

Náš kalendář
Rádi bychom Vám představili kalendář. Když se řekne ARCHA, každý

si představí tu Noemovu. My věříme, že na Borovansku a v Českých Vele-
nicích si každý představí nás. Pečovatelskou službu, která denně pomáhá
seniorům v jejich domácím prostředí.

Proč právě cesty a příroda? Za klienty ročně najezdíme téměř 90 tisíc ki-
lometrů a neodradí nás počasí ani nerovné cesty. Po celý rok naše pečova-
telky fotily cesty, které vedou k našim klientům. Proto jsme se rozhodli vy-
tvořit tento kalendář. Výtěžek z něj půjde právě na provoz naší služby.

Iva Šopejstalová, sociální pracovnice

Oslava letošního masopustu byla vzhledem k stá-
vající situaci ve státě skromná, ale děti si ji v rám-
ci možností užily. Vše proběhlo pouze ve škole a
za dodržení všech bezpečnostních opatření. Ma-
sopustní kolečko a něco dobrého na zub ovšem
nesměly chybět!

Tradiční „Školičku“, návštěvu předškoláků
v 1. třídě, jsme také stihli. Budoucí prvňáčci měli
možnost ochutnat, co je v příštím roce čeká. Uvi-
díme, jestli zvládneme i další setkání.

Zápis do 1. třídy pro školní rok 2021/2022
proběhne začátkem měsíce dubna. Na upřesnění
formy a data zatím čekáme, ministerstvo školství
malinko zaspalo. Předpokládáme, že proběhne
stejně jako loni distančním způsobem. Rodiče
budou včas informováni na stránkách školy.

Zápis do naší mateřské školy uspořádáme na
začátku měsíce května. I pro něj platí to, co jsem
uvedl u zápisu do ZŠ. Moc se na všechny nováč-
ky v příštím roce těšíme!

Momentálně probíhá v celé naší škole dis-
tanční výuka. Podrobnosti najdete na našich
stránkách, které byly v měsíci únoru kompletně
zmodernizovány a zabezpečeny
(www.zsjilovice.cz).

Závěrem už zbývá jen doufat, že nám epide-
miologická situace v naší republice umožní vidět
se s našimi dětmi a žáky ještě v tomto školním
roce.

Mgr. Jiří Havel, ředitel ZŠ a MŠ Jílovice
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V únoru naší školku navštívila paní ze vzdělávací
instituce Cassiopeia. Obě třídy se tak účastnily
naučného programu s názvem - ,,Poznáváme les-
ní zvířátka“. Na začátku programu se každý z nás
představil a zmínil své oblíbené lesní zvířátko.
Celý program provázel příběh zbloudilé mladé
lišky v lese. Liška tak poznávala různá lesní zví-
řátka, jejich stopy, jejich řeč a v neposlední řadě i
jejich potravu. K dispozici po celou dobu měly
děti různé vzdělávací pomůcky, díky kterým si
mohly například vyzkoušet i znalost geometric-
kých tvarů. Nechyběly ani námětové hry s pohy-
bem. Děti si tedy zahrály i na létající sovy nebo
divoká prasátka. Celý příběh naší zbloudilé lišky
měl dobrý konec. Po prozkoumání lesa jsme lišce
pomohli najít její maminku. Jelikož naše děti vy-
růstají v prostředí, které je obklopeno přírodou,
vzdělávací program je velice nadchl, a tak jsme si
ho společně všichni užili.

Veronika Kyselová, učitelka MŠ

Druhý lednový týden byl ve školce ve třídě Malé-
ho království ve znamení Zimní školkové olym-
piády. Nejprve se děti seznámily se symboly
olympiády – olympijské kruhy, oheň, maskot.
Poté se děti naučily pokřik, kterým každý den za-
hájily. Správný sportovec by se měl před sporto-
váním vždy rozcvičit a na to jsme také pamato-
vali. Každý den byl ve znamení jiného sportu. A
čím jiným začít, než hokejem. Byla to velká im-
provizace, ale dětem se líbila. Na koberec se dal
veliký igelit, na nohy igelitové sáčky, v ZŠ jsme
si půjčili hokejky (sice byly florbalové, ale svůj
účel to splnilo), míček a brankářské helmy. Dále
nesmělo chybět lyžování, takže jsme zařadili sla-
lom na lyžích, lyžařskou štafetu, biatlon s hodem
míčku na cíl. Třetí den byl trochu odlehčený, byl
ve znamení sněhu. Děti si vyrobily papírové kou-
le a začala ve třídě velká koulovačka. Procvičily
si velikosti a počítání koulí u sněhuláka a jedno-
ho, alespoň na papíře, si vyrobily. Předposlední
den olympiády se opět sportovalo – bruslení
(chození po laně), boby (klouzání po lavičce),
skoky na lyžích (skoky z místa), a curling (házení
plastového víčka do kruhů). Poslední den olym-
piády všichni zúčastnění dostali diplomy, medai-
le a sladkou odměnu. Ať je zima, ať je mráz, ne-
bojí se žádný z nás. Ať si mrzne, ať je zima, zimní
sporty, ty jsou prima.

Bc. Gabriela Podoláková, učitelka MŠ

,,Červená růžičko, proč se nerozvíjíš...‘‘. I přes
netradiční a nepříznivou situaci, která už delší
dobu ovlivňuje nás všechny, provázela tato zná-
má lidová píseň děti MŠ i letos. V období, které
obvykle patří masopustu a veselí, jsme se s po-
mocí vlastních prožitků - formou her, tvoření a
inscenací, měli možnost seznámit s tradicemi od
Tří králů až do začátku postní doby – především
s masopustními zvyky. Děti ,,upekly‘‘ barevné
masopustní koláče z papíru a také plněním pun-
čoch a jejich špejlováním vyrobily zabijačkové
jitrnice. Představili jsme si typické postavy
z maškarního průvodu jako je např. kobylka, ko-
miník, švec, bába s nůší, medvědář s medvědem
a další, které k masopustu neodmyslitelně patří a
díky rozmanitým, zábavným hrám a přestroje-
ním i víme, jakou mají masky úlohu.

Vyvrcholením masopustního týdne byla náv-
štěva paní starostky obce, která nám s ohledem
na dodržení veškerých epidemiologických opat-
ření přišla udělit právo k radosti a veselí. Paní
Beránková seznámila děti s významem maso-
pustní Růžičkové koledy a především s ceremo-
nií, kdy pan rychtář prosí paní starostku o právo
koledovat v obci. Se svolením k masopustnímu
veselí a radování, jak se sluší a patří, jsme pro pa-
ní starostku následně zatočili i roztočili maso-
pustní kolečko, které jsme si nacvičili a také
přednesli krátkou tematickou básničku. Sladká
odměna - štědrá koleda od paní Beránkové, nás
za tradiční masopustní tanec při zpěvu Červené
růžičky a recitaci básně neminula.

Zajímavá debata u nás ve třídě nastala tehdy,
když jsme společně uvažovali nad tím, zda by-
chom se dokázali zříci nějakých dobrot, když se
pohřbí basa – v období půstu. Na krátký čas si dě-
ti i paní učitelka vyzkoušely zlobenípůst. :) Nej-
lepší a také nejočekávanější chvíle však nastala,
když se žáčci převlékli do kostýmů, které si pro
karnevalový den ve školce připravili. Během
okamžiku se třída dětí z Velkého království pro-
měnila v masopustní rej plný nejen zvířátek (ko-
čičky, lišky, netopýři, beruška, včelička, zajíček,
pejsek), ale dokonce nechyběl ani rytíř, Sněhur-
ka, policista, taekwondista i stavbyvedoucí. Děti
si užívaly plesání v maskách – točení se a skáká-
ní, hry a soutěže s balónky, prolézání pod židlí,

plátěným pytlem a v neposlední řadě i oblíbenou
mašinku, která křížem krážem projela napříč vše-
mi prostory školky – karneval plný zábavné hud-
by a tance, jak má být.

Tímto bych ráda poděkovala rodičům za po-
moc při přípravě masek, díky níž přišly všechny
děti do MŠ v kostýmech, což napomohlo k vy-
tvoření radostné atmosféry maškarního dopoled-
ne, kdy jsme si užívali přítomnosti jeden druhé-
ho. Díky patří i paní starostce za její čas, udělení
masopustního práva, se kterým si děti domů od-
nesly nejen sladkou odměnu, ale i mnoho zážit-
ků.

I když jsme si masopustní radovánky ve škol-
ce velmi užili, pevně doufám, že se tento způsob
oslavy nestane tradicí a brzy budeme moci opět
sdílet veselí společně s rodiči a veřejností na ná-
vsi v Jílovicích, jak tomu bylo doposud. Třeba v
příštím roce, na shledanou! :)

Bc. Eva Zemanová, učitelka MŠ
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Během projektového týdne zaměřeného na řemesla a povolání jsme si s dětmi povídali o řemeslech,
hráli jsme si na různá povolání, cvičili odvahu a tělesnou zdatnost, dozvěděli jsme se, kde pracují rodi-
če a čím by děti chtěly být, až vyrostou. Celý týden jsme v pátek zakončili profesí muzikanta. Do ma-
teřské školy jsme si pozvali pana Mgr. Michaela Tröstla, který nám vysvětlil povolání muzikanta,
zpěváka či dirigenta, ale také ponocného. Ukázal dětem jednotlivé nástroje, vysvětlil jim, jak se roz-
dělují, jak se který jmenuje a zároveň na každý nástroj zahrál. Vše proložil písní „Já jsem muzikant“,
kterou zpíval společně s dětmi a vždy ji zaměřil na nástroj, o kterém bude povídat. Děti se tak sezná-
mily s běžnými hudebními nástroji jako je flétna, trubka, kytara, housle nebo harmonika. Zároveň ale
poznaly i nástroje, které jsou pro ně méně známé, např. roh, tuba, lesnice, fagot…Děti se také dozvě-
děly, z jakých materiálů se nástroje vyrábí. Všechny nástroje si mohly prohlédnout, na některé dokon-
ce zahrát či zabrnkat (kromě dechových). Zazpívaly si písničky za doprovodu kytary či harmoniky –
„Prší, prší, jen se leje“, „Skákal pes“ nebo „Vyletěla holubička ze skály“. Nakonec jsme uspořádali
koncert, kdy děti doprovázely svůj zpěv na Orffovy nástroje a paní učitelka jim dirigovala. Děti byly
z nástrojů nadšené a především z koncertu, který jsme uspořádali. Procvičily si sluchové vnímání,
poznávaly materiály, zopakovaly si povolání a profese. A hlavně si s chutí zazpívaly.

Yvetta Syrovátková, učitelka MŠ

Dovolte mi připomenout poslední závan mrazi-
vé zimy. Vím, všichni se těšíme na jarní sluníč-
ko, zpěv ptáků, na teplý vánek a zelenající se trá-
vu. Ale pojďte se se mnou na chviličku podívat
zpět na konec listopadu a začátek prosince, kdy
byl adventní čas právě v rozpuku.

Realita se pomalu ztrácí a za ní se skrývají ži-
voty online, a i když tenhle virtuální obraz dneš-
ního světa většinou nevidím ráda, letošní advent-
ní čas byl právě v tomto duchu, ale rozhodně to
stálo za podívanou. Kalendář odhazoval poslední
list z končícího listopadu, prosinec se dral do po-
předí a covidová doba se rozhodně na ústup ne-
chystala. Co s tím? Tradiční každoroční rozsví-
cení vánočního stromku v Šalmanovicích se ne-
zadržitelně blížilo a my věděli, že se na první ad-
ventní neděli společně ve vsi sejít nemůžeme. Ač
jsme si to přáli sebevíc, situace k tomu nakloněna
nebyla.

Na adventní neděli byl na náves vedle hasi-
čárny zasazen krásný vzrostlý smrk, který byl na
odiv kolem jdoucím i kolem projíždějícím. Na
větvích mu visely krásné ozdoby různého druhu
a nechybělo ani slavnostní rozsvícení, i když bez
každoročních přihlížejících.

Co k Vánocům ale neodmyslitelně patří a
k rozsvícení stromku jakby smet, jsou přece děti.
Bez nich by ten vánoční čas byl o tolik méně ra-
dostný. Když nejde Mohamed k hoře… no, však
to znáte. Trocha tréninku, kamera, klapka a jelo
se. Dětičky se naučily vánoční básničky, připra-
vily si vánoční propriety a za pomoci rodičů na-
točily vánoční video. Neuvěřitelné co vznikne,
když se do akce ponoří nadšení rodiče, děti a ně-
kolik dalších lidí. Pár šikovných rukou a vánoční
klip složený z přenádherných scének dětí, ať už
ze Šalmanovic, Nepomuku, Jílovic, Hluboké u
Borovan či Nových Hradů, byl na světě.

A aby dětičky nepřišly o své zážitky s posílá-
ním dopisu pro Ježíška, vyrobil pošťák Peťa krás-
nou vánoční dopisní schránku, kterou umístil na
náves. Do ní si mohly všechny děti vhodit své
přání, které putovalo jisto jistě přímo do rukou
Ježíškovi. Po boku pošťáka Peti byla jeho věrná

kamarádka fenka Ája, která na doručení dopisů
řádně dohlížela.

A ač mě mrzí, že jsme se všichni nemohli sejít
u stánku s lahodným punčem od paní Fučíkové
nebo nad talířem vonícího domácího vánočního
cukroví, jsem moc ráda, že i v těžkých časech se
lidé dokázali semknout a vytvořit něco tak úžas-
ného, jako bylo ono vánoční video z letošního
„online“ rozsvícení vánočního stromku.

Za sebe a za SDH Šalmanovice, děkuji všem
dětem a rodičům, že se zúčastnili tak pěkné akce,
jako bylo vytvoření vánočního videa. Vaše děti
byly přímo boží, z každé scénky šlo tolik nadšení
a elánu, že se nad tím výsledným vánočním dár-
kem pro všechny, až tajil dech. Děkujeme. A po-
kud někdo z vás ještě neměl příležitost zhlédnout
vánoční video, najdete jej na facebookových
stránkách Šalmanovic.

A tím by se mohlo zdát, že se Šalmanovice za-
se ponořily zpět do tichého režimu. Ale ejhle, z té
pohodičky a klidu se náhle vynořila začouzená
čertiska z pekla a šla udělat obchůzku po Šalma-
novicích, jestli náhodou nějaké to dítko přece jen

nezlobí. Doprovázeli je krásní andělé v nádher-
ných šatech a moudrý Mikuláš, který občas čerty
trošku musel usměrnit. Z pod roušky čertům uje-
lo občas nějaké to sprosté slovo, ale Mikuláši si
nikdo nedovolil odmlouvat. Andílci obdarováva-
li hodné dětičky různými dárky, čerti rozhazovali
uhlíky a Mikuláš dával pozor, jaké nové
básničky si děti pro ně připravily. A z doslechu
vím, že dětičky byly letos extrémně hodné. Čerti
měli políčeno jen na jednoho jediného zlobivého
kluka, ale skrz dvoumetrové odstupy, se jim
nepodařilo do pytle drzouna dostat. A tak se čerti
vrátili do pekla zase s prázdnou.

Lucka Králová

�

Jelikož situace ohledně veřejného zdraví nedo-
voluje konání valných hromad, tak bych alespoň
tímto sdělením chtěl informovat spoluobčany a
členy SDH Jílovice o činnosti v minulém roce
2020 v oblasti požární ochrany a řešení mimo-
řádných událostí.

Jednotka sboru dobrovolných hasičů v roce
2020 řešila celkem jedenáct událostí. Většinou se
jednalo o technickou pomoc v podobě odstranění
překážky ze silniční komunikace nebo o zajištění
vodních zdrojů v období sucha. V katastru obce
byly hašeny celkem dva požáry. Oba na území
obce Jílovice. V prvním případě se jednalo o roz-
sáhlý požár autodílny a ve druhém o nedbale
uhašené ohniště.

Taktické prověřovací cvičení s letadlem An-
tonov An-2 na letišti v obci Kramolín bylo z dů-
vodu nepříznivých povětrnostních podmínek
zrušeno. Během roku byla prováděna praktická
cvičení hasičů s kvalifikací nositel dýchací tech-
niky a s kvalifikací obsluha motorové řetězové
pily. Členové sboru včetně dětí také vypomáhali
a doposud vypomáhají při zamezení šíření
epidemie nemoci Covid 19.

Všem přeji pevné zdraví a děkuji
za spolupráci!

Ing. Martin Stráský, starosta SDH Jílovice

�
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Dne 25. října minulého roku nás navždy opustil náš kamarád, bratr, člen SDH Jílovice,
Tibor Vavro. Je nám ctí, že na něj můžeme zavzpomínat a rozloučit se s ním touto formou.

Členem našeho sboru byl od roku 1980. Nemalou snahou přispěl ke skvělým výsledkům druž-
stva SDH Jílovice v 80. letech. Ani později jeho aktivita neustávala. Veřejně se vyjadřoval
k problémům v obci i ve sboru, účastnil se schůzí a neustále šířil slávu sboru jako hostinský mezi
lidmi.  Jeho vyhlášenou masopustní česnečku ocenili snad všichni aktéři Masopustů.

Děkujeme za vše a s úctou vzpomínáme.
Výbor SDH Jílovice

Fotka je z roku 1989. Jmenovitě horní řada:Vlasta Kysela, Josef Popela, Josef Havelka, Zdeněk Rou-
bín, Zdeněk Kysela, Ladislav Vacek, Miroslav Havelka, Jiří Kysela, Václav Šůsa, Pavel Janeček,
dolní řada:Václav Smetana, Jaroslav Černý, Josef Witzany, Tibor Vavro, Ladislav Cimrák

Dobrý den všem příznivcům Sboru dobrovol-
ných hasičů obce Jílovice. Tímto článkem bych
chtěl přiblížit dění kolem stavby hasičské garáže
s klubovnou.

Jako aktivní člen SDH si už od malička pama-
tuji, že jsme bojovali s nedostatkem místa pro
přípravu na soutěže, ukládání materiálu a samot-
né praktické výcviky (např. zdravověda). V tuto
chvíli disponujeme malým skladem a jednou
místností s kapacitou cca 10 osob bez sociálního
zařízení. To vše se nachází vedle ordinace prak-
tického lékaře v budově OÚ. O tyto přidělené
prostory se staráme svědomitě a udržujeme je
v pěkném stavu. Bohužel jsou pro činnosti týka-
jící se vedení mladých hasičů, porad členů a
školení zásahové jednotky již nedostačující.

Za podpory vedení obce jsme si v předešlých
letech zrenovovali hasičské garáže, obměnili ne-
bo rekonstruovali požární techniku a vybavení,
ale problém s místem přetrvával. Stále nám chy-
bělo stání pro zásahové vozidlo IFA W50 AS 16,
které slouží jako dopravní automobil (tzv. DA).
Toto vozidlo využíváme k dopravě jednotky
k místu požáru a ke zřizování čerpacího stanoviš-
tě. Mít DA v jednotce je dáno zákonem. Jak jste
si mnozí asi všimli, toto vozidlo nám stojí něko-
lik let venku, po celou tuto dobu jsme řešili různé
možnosti parkování. S několika návrhy jsme jako
SDH oslovili vedení obce, bohužel neúspěšně,
ale ne proto, že by obec nechtěla pomoci, ale pro-
to, že se vždy naskytla nějaká komplikace v reali-
zaci. Koncem roku 2019 vyrazilo vedení SDH na
zasedání zastupitelstva obce s odvážným, ale pro
SDH nejlepším řešením, a to postavit novou ga-
ráž se stropní přípravou na budoucí dostavbu
druhého patra. Projekt byl představen zastupitel-
stvu s příslibem, že co nejvíce prací bude prove-
deno svépomocí. Povedlo se, návrh byl schválen
a už šlo vše jako po másle. Obec nechala zpraco-
vat dokumentaci, získala stavební povolení a
mohli jsme tedy kopat základy. Sobotu po sobotě
jsme začali stavět za dodržování vládních
nařízení ohledně Covidu – 19. Stavba rostla a
s blížícím se stropem jsme se dohodli, že se
pokusíme znovu oslovit zastupitele s žádostí
rozšířit stavbu rovnou i o druhé patro. Rozšíření
bylo schváleno.

V těchto prostorech je naplánováno sociální
zařízení, sprcha pro očistu členů výjezdového
družstva při návratu od zásahu, zázemí pro děti a
pro členy SDH. Budou zde prováděna školení
jednotky, příprava dětí na soutěže a porady čle-
nů. Tuto stavbu financuje Obec Jílovice, veškeré
občerstvení financuje SDH a v neposlední řadě
bych chtěl zmínit, že všichni účastníci stavby
pracují zodpovědně a zadarmo, za což jim touto
cestou za celé vedení SDH Jílovice děkuji. Mys-
lím, že jsem všechny tímto seznámil s celým prů-
během stavby.

Všem přeji hodně zdraví a buďte na sebe opa-
trní! Nebojte, zase bude líp a potkáme se všichni
na nějaké zábavě. Třeba na té letošní pouťové na
Kuželně se skupinou Parkán.

Petr Stráský, Velitel SDH Jílovice

V prosincovém zpravodaji mi padl do oka za-
jímavý letecký snímek kramolínské kaple
Panny Marie. Uběhlo už 85 let od její výstavby
v roce 1935, přesto je to nejmladší církevní
stavba v širokém okolí.

Svět se v roce 1935 těžce vzpamatovával ze
světové hospodářské krize, kterou vyvolala pře-
hnaná důvěra v kapitálový systém. Byla velká
nezaměstnanost, mnoho lidí živořilo. Kramolín
(350 obyvatel) patřil k obcím, které v první polo-
vině 30. let byly hodně postižené nezaměstna-
ností. Navíc lidé zde žili v obavách z pokračová-
ní série záhadných požárů. Určitou výhodou pro
snazší přežití krize bylo, že k základním potravi-
nám lidé na vsi měli blíž než lidé ve městech, a
také to, že nebyli nároční, zhýčkaní, dovedli žít
skromně, spořit a pomáhat si navzájem.

Vyhlídky na lepší časy jistě také přispěly
k splnění dlouhodobého snu o důstojné kapli a
zvonici ve středu obce. Doposud u Kramolína
stála jedna menší kaplička v polích, jako zvonice
na návsi sloužil zvon zavěšený na dvou sloupech.
Jednání o výstavbě kaple dozrálo na začátku na-
dějného roku 1935, shodou okolností ve dnech,

kdy se lidé právě bavili novinovými zprávami o
neúnavném „králi českých podvodníků“ Rolfu
Načeradském, jehož prosperující „továrnu“ na
doktorské a inženýrské tituly policie právě odha-
lila.

Veřejná schůze výstavbu moderní obecní
kaple v Kramolíně, vlastním nákladem občanů,
odhlasovala 12. ledna 1935. Na schůzi byl vytvo-
řen Výbor pro výstavbu (Josef Kroupa, Jan Dvo-
řák, Jakub Kamiš, František Strnad). V zimě byla
nakopaná hlína na cihly, z obecního lesa bylo při-
vezeno dřevo, ze kterého místní tesaři připravili
krov. Majitelé koňských potahů navozili kámen
z rejtského lomu. Na jaře se začalo s ruční výro-
bou cihel. Nejenže všechny práce lidé dělali
zdarma a vlastním nářadím, ale ještě penězi při-
spívali na nákup stavebního materiálu.

Oficiálně se poblíž kramolínské obecní ko-
várny začalo pod odborným dohledem stavitele
Františka Staška stavět v neděli 25. června 1935,
kdy po mši farář František Stupka vysvětil zá-
kladní kámen. Život obyvatelstva zpestřily i vý-
znamné politické události roku 1935, které byly

Dokončení na str. 12
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předzvěstí dlouhého válečného a poválečného strádání. Byl volební rok, v Jílovicích voliče nejdříve
osobně lákal Adolf Hrubý, pozdější ministr zemědělství, po něm kandidát Národní obce fašistické Jan
Levý. Parlamentní volby se v Československu konaly 19. května. Jejich vítězem se nečekaně stala Su-
detoněmecká strana vedená Konrádem Henleinem. O týden později se konaly volby do zemského a
do okresního zastupitelstva. 14. prosince 1935 abdikoval uctívaný prezident republiky Tomáš G.
Masaryk. Novým prezidentem byl parlamentem zvolen nevyzpytatelný národní socialista Edvard
Beneš.

Kaple v Kramolíně vyrostla do konečné podoby během dvou měsíců. Slavnostně ji za velké účasti
lidí, rodáků a hostů z širokého okolí, otevřel 23. srpna 1935 senátor Josef Kroiher, děkan z Ledenic.
Potom se dlouho do noci oslavovalo na návsi a na první taneční zábavě uspořádané v jiné novostavbě,
v hostinci Jana Nováka č.55.

Radost z obou nových stavebních skvostů v Kramolíně kazily ničivé požáry: 11. srpna 1935 shořel
hostinec Matěje Kubaty č. 32, stavení Františka Máchy č. 48 shořelo 25. srpna, 22. září shořela celá
chalupa Františka Voráčka č. 21.

Stanislav Kroupa

Nevyhazujete zbytečně peníze oknem? A
to doslova … možná vám okna řádně netěs-
ní nebo chybí kus izolace tam, kde by měla
být. Právě teď, s klesajícími venkovními
teplotami, nastává nejvhodnější období pro
využití infrakamery. Pomocí termovizního
měření lze odhalit tepelné úniky budov ne-
bo zjistit tepelné mosty a vady stavebních
konstrukcí. Pokud se u vás doma tvoří plís-
ně či se drží vysoká vlhkost, pomůže vám
informace, v kterých místech dochází
k největšímu ochlazování stěn a jak daný
problém nejlépe vyřešit. Problém můžeme
zjistit i u na první pohled neviditelných
míst. Stačí, aby jedna neposedná kuna vy-
žrala kus tepelné izolace ve střeše nebo fir-
ma neprovedla zateplení kvalitně a prob-
lém je na světě. Proto je vhodné si projít
termovizní kamerou důkladně celou budo-
vu a to jak z exteriéru, tak i interiéru.

A jak vlastně taková infrakamera fungu-
je? Termovizní kamera nám umožňuje bez-
kontaktně snímat infračervené záření těles,
která snímáme a převést obraz do tzv. ter-
mogramu. Z něj pak dokážeme vyčíst před-
pokládanou teplotu povrchů a zjistit prob-
lematická místa. Měření budov by mělo být
prováděno vždy s co nejvyšším teplotním
rozdílem mezi interiérem a venkovním
prostředím, proto se dá měřit pouze během
zimního období, kdy jsou venkovní teploty
pod bodem mrazu nebo alespoň kolem
nuly.

Pokud potřebujete poradit či chcete
změřit váš dům termovizní kamerou, vy-
užijte bezplatnou a komerčně nezávislou
poradnu! Můžete si vybrat, zda vám stačí
provést termovizní měření a snímky ukázat
na displeji infrakamery a okomentovat. Po-
kud potřebujete z měření písemný výstup,
zpracujeme vám protokol, který bude obsa-
hovat data a snímky z měření včetně naše-
ho komentáře a doporučení, jak odstranit
případné tepelné mosty a vady stavebních
konstrukcí. Zcela ZDARMA je tato služba
v Českých Budějovicích a blízkém okolí,
dále se cena řídí platným ceníkem viz
www.eccb.cz. Můžete se objednat na tel.
čísle 387 312 580 nebo emailem na
eccb@eccb.cz.

Činnost Energy Centre České Budějovice
je spolufinancována z rozpočtu

Jihočeského kraje.

� KRÁLÍK S UZENÝM
1 králík
1 cibule
6 stroužků česneku
30-40 dkg uzeného bůčku
(dávala jsem masitá uzená žebra)
1 lžíce sádla
sůl, kmín, pepř, ml. sladká paprika
10 dkg másla
Cibuli a česnek nakrájíme nadrobno a dáme do
pekáče. Králíka naporcujeme, zadní nohy a
hřbet přesekneme, položíme do pekáče na cibu-
li a česnek, posolíme, opepříme, okmínujeme a
„lehce" poprášíme paprikou. Uzené nakrájí-
me na proužky a proložíme mezi králíka. Podli-
jeme trochou vody, přidáme sádlo. Králíka
zakryjeme a upečeme asi na 180 oC. Před kon-
cem pečení přidáme do šťávy máslo.
Podáváme s bramborovým knedlíkem, duše-
ným zelím.

� VELIKONOČNÍ PLETENEC
150 g hery
150 g  cukr moučka
2 vanilkové cukry
150 g  tvarohu
2 vejce

1 dcl mléka

2 lžíce rumu

1 lžíce citronové šťávy

500 g hladké mouky

1 prášek do pečiva

Heru s cukrem utřeme do pěny, přidáme zbylé
suroviny a zpracujeme těsto. Nakonec zlehka
zapracujeme 100g rozinek, kandované ovoce,
kousky čokolády a ořechy. Rozdělíme na dvě
části, vyválíme válečky, které propleteme a
spojíme do věnce. Dáme na vymazaný plech
(pečící papír), nejprve pečeme při vyšší teplotě,
troubu zmírníme a dopečeme.

� TAŠTIČKY
250 g hery

250 g tvarohu (kostka)

350 g polohrubé mouky

špetka soli

Zpracujeme vláčné těsto, vyválíme plát a vy-
krajujeme kolečka, dáme náplň (povidla, nute-
la) přehneme a kraje zmáčkneme. Pečeme na
pečícím papíře a ještě teplé cukrujeme.

Krásné velikonoční svátky
a dobrou chuť přeje Marie Hadačová
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ELEKTRO - REVIZE
� domovních a bytových rozvodů a hromosvodů

� domovních přípojek a elektroměrů

� ručního nářadí, el. strojů a svařovacích zařízení

Ing. ŠAFÁŘ Petr
Jílovice 56    +420 724 936 539    isafi@seznam.cz

Kontakt pro zasílání příspěvků:
Martina Korandová,
ma.korandova@seznam.cz, tel. 724 715 264
Obec Jílovice,
oujilovice@seznam.cz, tel. 386 325 110

Redakční rada:
Martina Korandová, Ing. Lucie Beránková,

Věra Jindrová, Yvetta Syrovátková,
Mgr. Jana Školková.

Zpravodaj bude zveřejněn na stránkách obce
týden po tištěném vydání.

Příští vydání zpravodaje

připravíme v měsíci

červnu 2021

Uzávěrka příspěvků je
24. května 2021 včetně.

Příspěvky zaslané po termínu uzávěrky
již nebudou v červnovém vydání

zpravodaje zveřejněny.


